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ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 974/2025 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 Jelen jegyzőkönyv a 2025. március 27-én 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök megállapította, hogy a Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási 

Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-

ös, 155-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 2025/64-es számú Polgármesteri 

rendelkezés értelmében került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Baricz István 

2. Bálint Attila 

3. Birton Szabolcs 

4. Czirják Hunor 

5. Deák Barna 

6. Kovács Attila 

7. Kovács Levente 

8. Mihálydeák Ervin 

9. Nagy Ervin 

10. Sajgó Rita 

11. Salamon Csaba 

12. Sólyom László 

13. Szabó Ágoston-Attila 

14. Tusa Zsombor 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Marthy Barna tanácsos úr. 

A gyűlésen jelen van még Kovács Ileana-Éva, a község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében hangfelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  

Az üléselnök, Baricz István tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést az 57/2019, a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló Sürgősségi 

Kormányrendelet előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 

megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 
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Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó hat napirendi pontot egy 

kiegészítéssel: 

1. 17/2025 számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község szintjén működő 

Közösségi Tanácsadó Testület létrehozásáról, valamint szervezeti és 

működési szabályzatának jóváhagyásáról 

2. 22/2025. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a következő 3 

hónapra 

3. 21/2025. számú Határozattervezet a helyi tanácsosok jelöléséről a községi 

főjegyző egyéni szakmai teljesítményének értékelésére létrehozott 

bizottságba 

4. 23/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község költségvetéséből 

bizonyos összegeknek a szociális szolgáltatásokra történő felosztásáról 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete februári ülése jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 

6. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés:  

- 19/2025 számú Határozattervezet az Aquaserv Maros K.F.T tevékenységi 

körének aktualizálásáról  

 

Baricz István üléselnök megkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, 

észrevétele van-e a napirendi pontokkal kapcsolatban. Az üléselnök javasolja, hogy a 

kiegészítést tárgyalják a folyó ügyek előtt. Az üléselnök szavazásra bocsátja a 

napirendi pontokat, 14 igen szavazattal a tanács megszavazza, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül. 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával. 

1. 17/2025 számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község szintjén működő 

Közösségi Tanácsadó Testület létrehozásáról, valamint szervezeti és 

működési szabályzatának jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: Lejárt a mandátuma a régebb kinevezett Közösségi Tanácsadó 

Bizottságnak, akkor Polgármesteri Rendelkezéssel volt a kinevezés, most változott a 

törvénykezés és Tanácshatározattal szükséges kinevezni. Ez a bizottság 

tulajdonképpen gyermekvédelmi tevékenységi körre van létrehozva, a hivatal 

alkalmazottjain kívül az iskolaigazgató, aligazgató, kérünk javasolni egy tanácsost is, 

rendőrség képviselője, ide nem írtunk nevet, mert nagyon gyorsan változnak az 

újfalvi rendőrök, plébános, családorvos és pszichológusok vannak a bizottságba 

javasolva. A Tanács részéről kérünk egy személyt javasolni.  
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Baricz István tanácsos urat javasolták a bizottságba. 

Baricz István: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

2. 22/2025. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a következő 3 

hónapra 

Kovács Ileana-Éva: Baricz István tanácsos úr üléselnöki mandátuma ezzel a 

hónappal lejár. A Működési Szabályzat alapján a névsorban a következő Birton 

Szabolcs tanácsos úr, őt javasoljuk üléselnöknek a következő három hónapra.  

Baricz István: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

3. 21/2025. számú 21/2025. számú Határozattervezet a helyi tanácsosok 

jelöléséről a községi főjegyző egyéni szakmai teljesítményének értékelésére 

létrehozott bizottságba 

Kovács Ileana-Éva: A Közigazgatási Törvénykönyv szerint két tanácsost kell 

javasolni a bizottságba az évi tevékenység kiértékeléséhez, Sólyom László tanácsos 

úr és Czirják Hunor tanácsos úr van javasolva.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

4. 23/2025. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község költségvetéséből 
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bizonyos összegeknek a szociális szolgáltatásokra történő felosztásáról 

Kovács Ileana-Éva: Ezek az összegek a Költségvetésben jóvá voltak hagyva, benne 

vannak az idei szociális tevékenységi tervben is. Tehát 92.000 lej az otthoni 

idősgondozásra, 10.000 lej a korai fejlesztőközpontokba a gyerekek részére, 40.000 

lej, valamint 30.000 lej az idős személyek és a gyerekek részére, akik a Megyei Tanács 

által működtetett központokba vannak. Itt már most megjegyzem, hogy jelentős 

növekedés fog lenni a gyerekeknél, mivel három gyereket vittek be tegnap Újfaluból 

a csíkszeredai sürgősségi központba.   

Baricz István: Szükség van a Gazdasági és a Munkaügyi szakbizottság 

véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülése jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 

Kovács Ileana-Éva: Valakinek észrevétele, kiegészítése a jegyzőkönyvvel 

kapcsolatban van-e?  

Deák Barna: A névsor alatti következő bekezdésben rendkívülinek van írva, ami 

rendes. 

Tusa Zsombor: Egy másik bekezdésben is van egy betű elírás. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek további kérdése, hozzászólása a 

jegyzőkönyvvel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a 

jegyzőkönyvet? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a jegyzőkönyvet. 

 

6. 19/2025 számú Határozattervezet az Aquaserv Maros K.F.T tevékenységi 

körének aktualizálásáról  

Kovács Ileana-Éva: Tavaly megjelent egy rendelet, ami szerint minden CAEN kódot 

engedélyezni kell és fizetni kell érte, ami a cégnek a Működési Szabályzatába benne 

van. Itt elég sok minden fel van sorolva, aminek igazából semmi köze a cég 

működéséhez, ezért a cég kérte, hogy vegyük vissza kimondottan csak azokra a 

CAEN kódokra, amik a működéshez szükségesek és amit használnak.  
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Baricz István: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Nincs. Kérem a Testületet szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

7. Folyó ügyek 

Kovács Ileana-Éva: Múlt tanácsülésen Szabó tanácsos úr kérdezte a mezei utak 

helyzetét, megnéztük, most januárba járt le a pályázat öt éves monitorizálása, tehát 

adót lehet kiszabni az úthasználatra. Ha javasolják, a következő tanácsülésre 

előterjesztjük arra az útra is az adó kiszabását.  

Szabó Ágoston-Attila: Ugyan úgy, mint a bányai részen? 

Kovács Ileana-Éva: A bányánál két dolog van, egyik az autók úthasználati díja, van 

egy másik bérleti díj is, ami tulajdonképpen bérleti díj egy szerződés alapján az 

úthasználatra területbérlés helyett. Erre az útra az autókra tudunk kérni, úgy van az 

adóba meghatározva, hogy 7,5 tonnáig nem kell fizetni, 7,5-től 16 tonnáig, 16-tól 24-

ig és 24-től 50-ig. Lehet gondolkodni rajta, hogy milyen módon történjen az adó 

kiszabása az útra.  

Baricz István: Javasolnám, hogy egy következő gyűlésig mindenki gondolkodjon, 

hogy legyen-e adó erre az útra és majd egy szavazással eldöntjük.   

Kovács Attila: A SGR-vel lesz valami?  

Czirják Hunor: Megnéztük a két lehetőséget, hogy vásárolni automatát és bérelni. 

Megkértük az üzleteseket, hogy valaki nem akarna-e működtetni automatát, nem 

akar senki. Gondoltuk, hogy vásárlunk egyet, 50.000 euróba kerülne mindenestől az 

automata engedélyeztetéssel, zsákokkal, mindennel együtt. Az a probléma, hogy egy 

embert szinte folyamatosan lefoglal. A kisebb automaták vagy folyamatosan 

leállnak, eldugulnak, kell egy programot kiszabni, hogy mikor lehet használni. Egy 

kicsit szüneteltetni fogjuk ezt a témát, a működtetéssel lenne a problémánk, de lehet 

lesz egy üzletvezető, aki vállalni fogja, hogy vásárol egyet. Van egy másik lehetőség, 

hogy az üzletesek kötelesek ezeket a palackokat elvenni, megszámolni, kifizetni, 
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majd a SGR jön és elviszi, ez a községben egyelőre egy helyen működik.  

Kovács Levente: Az Aquaserv Maros KFT kitett egy hirdetést, hogy rengeteg ruhát 

találtak a kanalizálásban. Lehet-e tudni, hogy ez milyen szakaszon van? 

Kovács Ileana-Éva: A cég kell tudja, meg kell kérjük, hogy ezután írják ki, hogy 

melyik falurészen találták.  

Baricz István: Tekerőpatakon a Petőfi utca sarkán egy tábla oszlop a sáncba van, 

amelyen egy sebességkorlátozó és egy tömegkorlátozó tábla van, annak kérjük a 

helyreállítását.  

Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás az ülést ezennel berekesztem.  

 

 

     

 

 

 

      Ülésvezető elnök                   Jegyző 

                    Baricz István                                   Kovács Ileana-Éva 


